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Er gebeurt van alles in Bosch en Duin
Voor u ligt alweer het eerste nummer 
van 2025 van het Bosch en Duin Maga-
zine. Een magazine met weer veel inte-
ressant Bosch en Duin nieuws. 

De Vereniging Bosch en Duin e.o. blijft 
actief voor haar leden: op de maande-
lijkse sociëteitsavond staan opnieuw 
interessante onderwerpen. Zoals Paul 
Schnabel die u in april zal meenemen 
met een boeiend betoog over de Ne-
derlandse maatschappij en dat de 
feiten anders kunnen zijn dan het ge-
voel. De jeugdclub heeft nieuwe en-
thousiaste commissieleden aan zich 
weten te binden, die voor de jeugd 
diverse leuke activiteiten organiseert. 
Het verbindt tevens jonge gezinnen in 
onze buurtgemeenschap, we zijn daar 
dus erg blij mee. De belangenbeharti-

ging van Bosch en Duin vindt ook plaats 
via Stichting Beter Zeist. Zij maken zich 
sterk voor het behoud van een mooi en 
groen Zeist en voor invloed van burgers 
op hun woon-, werk- en leefomgeving. 
Goed om met hen hierin nauw samen te 
werken. Tenslotte zien we dat leden een 
verenigingsactiviteit in onze omgeving 
goed waarderen. In april organiseren 
we onder leiding van onze boswachter 
van het Utrechts Landschap een na-
tuurwandeling op Landgoed Beerscho-
ten. Een heerlijk wandelgebied met 
stromende beken, weiden met boom-
groepen en oude beukenlanen. Lees 
over al deze onderwerpen meer in dit 
magazine. 

Uiteraard volgen we als vereniging 
actief de ontwikkelingen rondom 

veiligheid na de heftige gebeurtenissen 
in Den Dolder. Wij hebben hierover onze 
zorg uitgesproken richting de gemeente 
en monitoren dit nauwlettend. De Ver-
eniging is deelnemer aan de Klankbord-
groep die door de gemeente is opgestart. 
De laatste informatie hierover staat op 
onze website en via onze nieuwsbrief 
houden we leden op de hoogte. 

Tenslotte gaan we met het voorjaar weer 
een heerlijke periode tegemoet. Geniet 
van al het groen dat langzaam overal 
opkomt. In uw eigen tuin of met een wan-
deling door de prachtige lanen van Bosch 
en Duin. 

Ed Pipers, Voorzitter
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Marlique, wat was de reden jullie Stal de 
Molshoop te noemen?
Die naam was er altijd al, het grondgebied 
waarop onze stallen stonden heette zo. Er 
stond oorspronkelijk een boerderij. In 1974 
werd er een luxe paardenstal gebouwd 
door de heer Smulders met als instructeurs 
de top van de Nederlandse springruiters 
Anton Ebben en Henk Nooren. Als ik langs 
de Molshoop reed, was ik jaloers op al die 
mooie paarden en die prachtige binnenbak. 
Later werd het bedrijf overgenomen door 
de Domeinen en kwam het in het bezit 
van het Rijk om er de bereden politie op 
te leiden. Het kwam in 1996 weer te koop, 
omdat het gebied wat te klein was voor een 
opleidingscentrum. De bereden politie is 
naar Nunspeet vertrokken waar ze zowel 
paarden als honden konden opleiden. Toen 
heeft Ger het gekocht.

Vertel eens, wie is Ger en wie ben jij?
Ger is Ger Geertsen, nu inmiddels 78 jaar. 
Ger Geertsen begon toen hij 10 jaar was 
met het volgen van paardrijlessen. Al snel 
startte hij met dressuur- en springwedstrij-
den. Na zijn afstuderen en militaire dienst 
besloot hij paardentrainer te worden. Hij 
volgde de academie in Deurne met succes. 

Jarenlang waren ze hét centrum voor paardenliefhebbers en ruiters in Bosch en Duin. 
Nu zijn ze gestopt en gaan ze een nieuwe fase van hun leven in: Marlique de Haas en Ger 
Geertsen van Stal de Molshoop. Op dit moment is Marlique druk aan het inpakken want 
binnenkort krijgt het echtpaar de Haas de sleutel van hun nieuwe woning in de Taveerne-
laan. Ger Geertsen is al verhuisd en woont in Woudenberg. Onder het genot van een kopje 
koffie en omringd door drie enthousiaste en speelse labradors blikt Marlique terug op haar 
leven en werken op Stal de Molshoop. Natuurlijk kijken we ook vooruit.

Interview met Marlique de Haas van Stal de Molshoop door Gea Schmidt

‘Iedere ochtend werd ik wakker gemaakt 
door paardengehinnik en gestamp’

Sinds 1970 is hij gekwalificeerd trai-
ner en rijschoolhouder. Er volgde een 
leerperiode bij de heer P.H. Oothout, 
een internationaal befaamd trainer in 
het gebied achter het Spiehuis waar 
Ger jarenlang de rechterhand en vaste 
assistent van de heer Oothout was. Ik 
kreeg daar les van Ger, en zo hebben we 
elkaar ontmoet. Ger was al een tijd op 
zoek naar een eigen stal. Zijn stal naast 
de Kuuk (nu heet dat Le Nord) werd te 
klein. Toen hij hoorde dat de Molshoop 
te koop kwam, twijfelde hij geen secon-
de. In 1997 kocht hij het.

En jij Marlique, hoe ben jij in de paar-
denwereld terecht gekomen?
Vanaf mijn vijfde jaar woon ik in Bosch 

en Duin, ik ben opgegroeid op de 
Biltseweg 41. Je moet weten dat in die 
tijd heel veel mensen een paard hadden 
achter hun huis. Het waren veelal kleine 
huizen, met grote tuinen vaak met een 
buitenbak. We hadden zelf geen paard, 
want mijn moeder wilde dat niet. Toen ik 
zeven jaar was, kreeg ik toch een eigen 
pony. Met mijn zus en mijn broer gingen 
we bij alle buren met een buitenbak les 
volgen. We noemden onze club de Bilt-
steynruiters. We reden iedere zondag 
bij mensen in de tuin, hielden onderling 
wedstrijden en gingen in het bos cros-
sen. We waren altijd met paarden bezig. 
Op de Jan Steenlaan organiseerden we 
wedstrijden met andere paardenvereni-
gingen. Tja er is veel veranderd in Bosch 

en Duin: nu geen lage hekjes meer, 
maar hoge hekken, grote auto’s, grote 
huizen en heel veel mooie bomen die 
zijn weggekapt.

Het opgroeien in Bosch en Duin heeft 
dus de basis gelegd voor je latere loop-
baan?
Nou, niet helemaal. Ik wilde wel in 
de paardensport doorgaan, maar dat 
mocht ik niet van mijn ouders. Toen 
ben ik naar de Pedagogische Acade-
mie gegaan en heb vervolgens 17 jaar 
lesgegeven in het Montessori- onder-
wijs. Maar ik bleef daarnaast paardrijles 
geven, jureren, ja ik was altijd met de 
paardensport bezig. Toen ik op mijn ne-
genendertigste voor borstkanker moest 
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worden behandeld, ben ik gestopt in het 
onderwijs. In die tijd was Ger bezig de 
Molshoop aan te kopen. Hij wilde er een 
professionele dressuurstal van maken, 
waar privéles werd gegeven, voorname-
lijk dressuurles. Ik ben erbij gekomen 
om lessen aan kinderen te geven, indivi-
dueel en in groepjes. En mijn man deed 
de boekhouding voor de Molshoop. Zo 
hebben we gedrieën het bedrijf gerund 
tot 2025.

Moesten jullie veel veranderen toen 
jullie daar begonnen?
Nee, niet veel, want alles was in princi-
pe al aanwezig.  We hebben alleen wat 
stallen bijgebouwd. In totaal stonden er 
zes gebouwen met boxen, wasplaatsen, 
zadelkamers, een binnenbak, buitenbak, 
een springwei, crosshindernissen, een 
trainingsmolen en een longeerpaddock. 
Eerst hadden we vooral mensen met 
eigen paarden en pony’s. Later had-
den we zelf een aantal paarden, die ik 

verhuurde. Wij deden het uitmesten en 
het voeren, een combinatie van pen-
sionstalling, begeleiding, africhting en 
training. Zowel dressuur- als springruiter 
konden op alle niveaus getraind worden. 
En de paarden konden een aantal malen 
per week conditioneel en dressuurma-

tig gereden worden. Ongeveer 8 keer 
per jaar organiseerden we een officiële 
KNHS-dressuurwedstrijd. Er werden 
ook onderlinge dressuur- en springwed-
strijden georganiseerd. En op verzoek 
werden er clinics georganiseerd, zoals 
schriktrainingen, Natural Horsemanship 
(natuurlijke band tussen mens en paard) 
en een springclinic. 

Hebben jullie ook nare dingen meege-
maakt?
Ik moet wel zeggen dat er altijd veel 
onrust is geweest rond onze stallen. Er 
zou bijvoorbeeld een uitbreiding komen 
van het golfterrein. Dat ging niet door. 
Maar we raakten daardoor wel de ach-
terste lange wei kwijt. Een paar jaar la-
ter werden er stukken bos aan bewoners 
verkocht. Toen dreigde het bos voor 
een groot deel omheind te worden. 
Mede door de inspanning van de Vrien-
den van De Biltse Duinen is het goed 
afgelopen en kunnen we er allemaal 

heerlijk wandelen. Ongeveer zeven jaar 
geleden hebben we het verkocht aan 
een soort projectontwikkelaar. Hij wilde 
er 16 levensloopbestendige apparte-
menten op bouwen. Gelukkig heeft de 
gemeente er een stokje voor gestoken, 
maar het kostte wel een rechtszaak. 

Nu komt er een nieuwe eigenaar met 
paarden.

Wat was jullie specialiteit in de paarden-
sport?
Onze specialiteit noemen we het gym-
nastiseren. Gymnastiseren is het soepel 
maken van een paard voor met name 
dressuur rijden. Als je paard opzij moet 
lopen kan dat alleen goed gaan als het 
paard in balans is, waardoor hij met ge-
mak zijn bewegingen kan uitvoeren. Het 
resultaat is een verhoogde harmonie 
tussen ruiter en paard en de daarmee 
samenhangende verbetering in de na-
tuurlijke bewegingen van het paard. Het 
is inmiddels een discipline onafhankelij-
ke methodiek waardoor Ger regelmatig 
werd gevraagd bij allerlei ruiters om hun 
omgang met het paard te verbeteren.

Wat vind je van de nieuwe aanpak in 
de paardenwereld op het gebied van 
dierenwelzijn, zoals groepsstallen, geen 
hoefijzers meer en dergelijken?
Wij hebben paarden altijd goed ver-
zorgd op deze prachtige plek. Mens en 
paard konden optimaal genieten van de 
accommodatie en het bos. Tegenwoor-
dig heb je allerlei nieuwe inzichten en 
meningen. Een paard moet de hele dag 
kunnen eten en buiten staan, terug naar 
de natuur. Naar mijn mening moet je 
per paard bekijken waar hij zich ver-
trouwd bij voelt. En, net als honden, zijn 
veel paarden veel te dik omdat mensen 
ze graag voeren en te weinig beweging 
geven. Paarden houden in een groeps-
stal? Dat is ook maar de vraag of elk 
paard daar geschikt voor is. Een paard 
kan ook niet meer terug in de natuur. 
Die is volledig afhankelijk geworden van 
de mens. Ook het idee dat een paard 
de hele dag moet kunnen eten, vind ik 
onzin. In de natuur heb je als hoefdier 
ook niet de hele dag te eten: ‘s zomers 
veel, ’s winters weinig. Er zitten heus 
wel goede aspecten aan die nieuwe 
aanpak. Geen hoefijzers? Als ik nu weer 
opnieuw zou moeten beginnen, dan 
misschien, maar wij hebben het altijd op 
onze manier gedaan. 

Hoe begon jouw dag?
Iedere ochtend werd ik wakker gemaakt 
door paardengehinnik en gestamp. 
Hup mijn bed uit! Naar buiten, paarden 
voeren en kijken of ze er allemaal fit bij 
staan. De laatste stal waar ik voer kwam 
brengen was bij de wei. Soms zag ik een 
vos wegrennen. Achter in de wei liepen 
reeën te grazen in het opkomende 
zonlicht. Een sperwer in een boomtop. 
Achter me kauwende, briesende, tevre-
den paarden. Het mooiste moment van 
mijn dag.

Wat is jullie connectie met Bosch en 
Duin?
Het was een heerlijke manier van leven 
hier. ‘s Morgens groepjes volwassenen 
die kwamen rijden en koffie drinken. ‘s 
Middags stond het vol met fietsen. Een 
heerlijke plek voor heel veel meisjes en 
wat minder jongens. Wat hadden we een 
lol. Heerlijk rijden en paarden verzor-
gen, iedereen werkte mee. Hieruit zijn 
vriendschappen voor het leven ont-
staan.

Hebben jullie wel eens overlast in de 
buurt veroorzaakt?
Ja we hebben hier ooit een nationaal 
springconcours georganiseerd. Daar-
voor reden er grote veewagens het 
terrein op. Dat vonden de buren niet 
leuk. We hebben dat uiteindelijk maar 
twee keer georganiseerd.

Wat is de reden dat jullie nu gestopt zijn 
met de Molshoop?
Ger is nu 78, ik ben 68 en mijn man is 
77 jaar, dan wordt het wel eens tijd hè? 
We zaten al langer te denken: misschien 
moeten we er eens een eind aan breien. 
Vooral in de coronatijd werd het moei-
lijker om voldoende werk te houden. 
Dus hebben we besloten om ons bedrijf 
te verkopen en dat is gelukt.

Wat is de toekomst van de Molshoop?
Het is overgenomen door mensen die 
er veertien paarden die extra zorg nodig 
hebben gaan onderbrengen. Ze gaan 
het anders inrichten. Het zal geen plek 
worden waar les wordt gegeven. Het is 
echt een privé onderneming.

En hoe ziet de toekomst er voor jou uit 
Marlique?
In de eerste plaats zal het nieuwe huis 
aan de Taveernelaan een hele verande-
ring zijn, daar verheug ik me op. Ik ben 
gestopt met zelf paardrijden, Ik was 
eerlijk gezegd de drive verloren om elke 
dag te rijden. Ik rij al vanaf mijn vijfde 
jaar, maar mijn leeftijd begint zijn tol 
te eisen, mijn lichaam is natuurlijk niet 
meer zo soepel. Het lesgeven zit me 
in het bloed, en dat wil ik ook blijven 
doen. Ik heb in De Bilt in de buurt van 
het PGGM een nieuwe stal, waar ik 
aan twaalf klanten die met mij mee zijn 
gegaan vanuit de Molshoop, lesgeef. Ik 
heb 3 paarden meegenomen naar De 
Bilt en geef nu elke dag een paar lessen. 
Ach, en als ik me verveel kan ik altijd 
nog weer voor de klas gaan staan.

 

Trainen in de achtertuin rond jaar 2000
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Voorzien van warme kleding en een 

verrekijker fietste ik op een koude 

dag naar de Eempolder om vogels te 

spotten. In de straten van de dorpen 

waar ik doorheen kwam was het nog 

rustig, maar eenmaal bij de polder 

aangekomen was het een gezellige 

drukte boven en in de graslanden. 

Behalve de vele vogelsoorten zag 

ik, als leuke bijvangst voor mijn 

doel, talrijke hazen in het veld. In de 

periode februari – april zijn ze goed 

zichtbaar, want dan is het gras nog 

laag. Daarna wordt het wat lastiger. 

Hazen verschuilen zich door het lijf 

plat tegen de grond te drukken, vaak 

in een kuiltje of achter een graspol. 

Maar nu is het rammeltijd (paartijd) 

en een drukte van jewelste. Wie geluk 

heeft kan dit spektakel ook dichter bij 

huis, op Park Vliegbasis Soesterberg, 

waarnemen.

Zien hoe de hazen lopen
Als een rammelaar (mannetje) een 

moer (vrouwtje) spot, gaat hij eerst 

aan haar ruiken of ze paringsbereid 

is. Zij wacht dat niet af en gaat er als 

een haas vandoor. In haar run maakt 

ze haakse wendingen. Als andere 

HAASJE REPJE
©  Jacqueline van Dam, Boswachter Publiek Utrechts Landschap
noord@utrechtslandschap.nl

rammelaars de achtervolging in het 

vizier krijgen doen ze maar wat graag 

mee. Hier begint het recht van de 

sterkste. Het is een heel spektakel, 

zo’n groep rennende, springende, 

over elkaar buitelende hazen. Alle 

atletische vaardigheden worden op 

de proef gesteld. Maar dat is nog 

niet alles. Staand op hun achterpoten 

wordt er ook flink gebokst waarbij 

rake klappen worden uitgedeeld. Rico 

Verhoeven verbleekt hierbij. Trappen, 

slaan, grommen, acrobatische lucht-

sprongen: het hoort er allemaal bij. 

Net zo lang tot de meeste uitgeput 

Paspoort

Soort:   haas (Lepus europaeus)
Familie:   haasachtigen 
    (géén knaagdier!)  
Burgerlijke stand: voornamelijk solitair         
    levend
Woonplaats:  leger, een 10 tot 20 cm             
   diepe kuil
Voedsel:  grassen en kruiden
Snelheid:  tot 65 km/u
Levensverwachting: maximaal 10 jaar 
    (gemiddeld 3 jaar)
Leefgebied:  kruidenrijk grasland,    
    akker, open veld, open  
                                      bos, uiterwaard, kwelder

Hazen’run’ (foto: Piet Munsterman) Boksende hazen (foto: Luuk Vermeer)

Haas in leger (foto: Luuk Vermeer) Gewonde haas 
(foto: Luuk Vermeer)

Grasetend jong (foto: Piet Munsterman)Pulsterling (foto: Mark Zekhuis)  Pulsterling (foto: Mark Zekhuis)  
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zijn, al dan niet met gescheurde oren, 

bijt- en krabwonden. Vergis je niet, 

ook het vrouwtje bokst er aardig op 

los, en kan rake klappen en trappen 

uitdelen. Uiteindelijk, als meneer haas 

alles uit de kast heeft gehaald en de 

strijd heeft gewonnen, verdient hij de 

gunst van mevrouw haas en mag hij 

paren. Een klusje van slechts enkele 

tellen.

Pulsterlingen
Na een draagtijd van ongeveer zes 

weken worden de kleine haasjes 

geboren, ook wel pulsterlingen 

genoemd. Ze zijn al behaard en de 

oogjes zijn open. Dat is maar goed 

ook, want binnen een paar dagen 

moeten ze zich op verschillende 

plekken schuil houden in de diverse 

legers (nestkuiltjes) in het terrein. 

Kom je een ineengedrukte jonge haas 

tegen? Laat het dier vooral met rust. 

De moer weet precies waar het klein-

tje zit en zoogt haar jong gedurende 

ruim drie weken. Het jonge dier leert 

al snel te leven van de grassen en de 

kruiden, net als pa en moe.

Rode lijst
Een moerhaas kan tot vier nestjes in 

een jaar hebben met gemiddeld zo’n 

elf jonkies per jaar. En dat is hard 

nodig. Veel jonge dieren worden niet 

volwassen, maar vallen ten prooi aan 

vossen, roofvogels, huiskatten, regen 

(verlies van schuilplaatsen), onder-

koeling en ziektes. Andere bedreigin-

gen komen van ons, mensen. Sinds 

de jaren 70 van de vorige eeuw is de 

landbouw aanzienlijk geïntensiveerd 

met alle gevolgen van dien. Daar-

naast vallen hazen ten prooi aan het 

verkeer en jagers. 

In de Rode Lijst Zoogdieren 2020 

- lijst van bedreigde diersoorten - 

heeft de minister van Landbouw, 

Visserij, Voedselzekerheid en Na-

tuur de haas opgenomen met status 

‘gevoelig’. Om deze reden is door de 

Provinciale Staten van de provincies 

Utrecht, Groningen en Limburg be-

sloten dat daar niet op hazen gejaagd 

mag worden. 

Schadebestrijding, populatiebeheer 
en jacht
Hierover zegt de provincie Utrecht 

onder andere het volgende: “In 

principe mogen beschermde die-

ren alleen verstoord en/of gedood 

worden als er een in de wet genoemd 

belang geschaad dreigt te worden. 

Doden mag alleen als er geen andere 

redelijke oplossingen zijn om het 

probleem op te lossen.

 Ook moeten er ruim voldoende 

dieren overblijven om de soort in 

stand te houden, dat heet de ‘gun-

stige staat van instandhouding’. In 

dat geval worden eerst enkele dieren 

gedood op de schadelocatie. Als dat 

niet afdoende werkt, staat de provin-

cie populatiebeheer toe, waarbij de 

populatie in zijn geheel omlaag moet 

om schade te kunnen voorkomen.

Vanwege de ongunstige staat van 

instandhouding mag in de provin-

cie Utrecht sinds een paar jaar niet 

meer op de haas gejaagd worden, op 

konijnen mag om deze reden in heel 

Nederland niet gejaagd worden.”

Hazen beschermd bij ruimtelijke 
activiteiten
Sinds 1 september 2024 heeft de 

provincie Utrecht nieuwe regels 

ingevoerd voor de bescherming van 

hazen, konijnen en kleine marterach-

tigen. Wie plannen heeft voor het 

rooien van bomen, baggeren, slopen 

of bouwen zal eerst moeten onder-

zoeken of deze dieren aanwezig zijn in 

het gebied en of de werkzaamheden 

invloed hebben op deze dieren. Als er 

negatieve invloeden te verwachten 

zijn, moet er een Omgevingsver-

gunning aangevraagd worden bij de 

provincie.

Haas is geen konijn

Als je ze naast elkaar ziet, valt meteen op dat een haas groter is dan 
een konijn. Maar ja, hoe vaak gebeurt het dat je ze tegelijkertijd 
tegenkomt? Toch, wie goed kijkt ziet duidelijk verschil. De achterpo-
ten en de oren van een haas zijn langer. Hazenoren hebben duidelijk 
zichtbare zwarte lepels (oorpunten) en ook de bovenzijde van de sta-
art is zwart. Hazen zijn lange afstandslopers, terwijl konijnen sprintjes 
trekken. Hazen leven voornamelijk solitair, terwijl konijnen in groepen 
leven.

Coprofagie

Zo noemen we het verschijnsel dat hazen, net als konijnen, hun eigen 
keutels nog een keer eten. Dit is normaal gedrag en doen ze alleen bij 
de zachtere keutels. Zo halen ze de voedingsstoffen eruit die ze niet 
volledig hebben opgenomen bij het eerste spijsverteringproces. 

Haas op de uitkijk (foto: Piet Munsterman)
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Weer nieuw leven in de Jeugdcommissie
Nienke Volker-Touw en Liliane Vermeulen

Drie jaar geleden werd de Jeugdcommissie nieuw leven ingeblazen, om binnen Bosch en Duin de kinderen 
met elkaar in contact te brengen. De afgelopen jaren hebben Victoria en Daphna zich hiervoor ingezet en 
verschillende leuke activiteiten georganiseerd. De Sinterklaasviering is hierbij een vaste traditie geworden. 

Sinds een paar maanden hebben wij, Liliane en Nienke, dit stokje van hen overgenomen. Onze wens is om 
de bestaande activiteiten voort te zetten en verder uit te breiden met vaste, terugkerende activiteiten die 
passen bij de verschillende leeftijdsgroepen en seizoenen.

We willen Victoria en Daphna heel erg bedanken voor hun inzet van de afgelopen jaren voor de Jeugdcom-
missie, met als laatste activiteit de succesvolle Sinterklaasviering. Uit de activiteiten die zij de afgelopen 
jaren georganiseerd hebben kunnen wij zeker inspiratie halen voor nieuwe activiteiten en tradities. 

Even voorstellen

Ik ben Nienke Volker-Touw. Samen met mijn man en 
kinderen (5 en 8 jaar)  woon ik sinds 4,5 jaar met 

veel plezier aan de Biltseweg.

Mijn naam is Liliane Vermeulen. Ik woon samen met 
mijn man en drie kinderen (4, 6 en 10 jaar) aan de 
Duinweg. Naast mijn werk ben ik actief op school, 

waar ik me inzet voor verschillende activiteiten. 
 

Terugblik op jeugdactiviteiten

Sint Maarten 

Op 11 november werd voor het eerst een gezamenlijke lampionnentocht in Bosch en Duin georganiseerd. 
We kijken terug op een geslaagde avond met een grote opkomst, en een groot aantal deelnemende huizen 
(16!) langs de Dennenweg, Vossenlaan en Taveernelaan. Veel vrolijke gezichten, de kinderen hebben mooi 
gezongen. Dit was tevens een leuke kans om eens een praatje te maken met nog onbekende buurtge-
noten. Deze activiteit willen we dit jaar zeker weer laten terugkomen. We denken nog na over eventuele 
verbeterpunten ten aanzien van de route, want voor de jongere kinderen was het een flinke wandeling.  

Sinterklaas 

Op 23 november kwam de Sint naar de Tennisvereniging Bosch en Duin om daar de kinderen te ontmoet-
en. Hij kwam dit jaar weer met drie pieten en had uiteraard zijn grote boek meegenomen, met informatie 
over alle deelnemende kinderen. Natuurlijk had hij alle tijd om de kinderen toe te spreken, waarna de 
pieten aan iedereen een cadeautje uitdeelden. We kijken terug op een huiselijke en warme 
Sinterklaasviering. 

Toekomstige activiteiten 
Voor dit jaar staan, tot aan de zomervakantie, in ieder geval een activiteit rond Pasen en een zomerborrel 
op de planning. In het najaar zullen we opnieuw invulling geven aan Sint Maarten en Sinterklaas. 

We hopen het hele jaar door leuke activiteiten aan te bieden voor de kinderen van de Vereniging Bosch 
& Duin, zodat zowel kinderen als ouders met elkaar in contact kunnen komen. Mochten jullie nog leuke 
ideeën hebben voor activiteiten, stuur ons een appje, dan kunnen we kijken wat haalbaar is. Onze contact-
gegevens zijn te vinden via de app-groep van de Jeugdcommissie Bosch en Duin. Mocht je willen deelne-
men aan de app-groep, stuur ons dan een mail. 
 
Ben je na het lezen van dit stukje enthousiast geworden, en wil je ook lid worden van de Jeugdcommissie, 
of wil je ons helpen met het organiseren van leuke activiteiten? Stuur dan een mail naar: 
jeugd@verenigingboschenduin.nl
 
 



14 15

Zeer goed ontwikkelde ogen (foto: Mark Zekhuis)

Vereniging Bosch en Duin Kerst- en Nieuwjaarsviering

De laatste sociëteitsavond van 2024 sloten we af met ons traditionele kerstdiner. Een heerlijke hazenpeper 

verzorgd door cateraar MetMieke & muzikale omlijsting door  Chansonne á la Carte. Een Utrechts duo, dat 

met gitaar, accordeon en zang een gevarieerd repertoire bestrijkt. We hadden een sfeervolle en gezellige 

avond.

 

Op zondag 12 januari was er een fonkelende toost en lekkere hapjes op het nieuwe jaar met leden van de 

Vereniging Bosch en Duin. Het was een fijn samenzijn met een goede opkomst.

Villa Duinstaete, Vossenlaan 26, 3735 KN Bosch en Duin, 
T 038 - 452 40 67, E contact@zorggroepdelaren.nl.  
www.zorggroepdelaren.nl

Villa Hoefstaete biedt een luxe, 
veilige en sociale woonomgeving 
met gastvrije service en deskundige 
24-uurszorg op maat. 

Het leven in Villa Hoefstaete is erop gericht u 
het thuisgevoel te bezorgen. Behouden wat 
waardevol is en uitkijken naar dat wat komt. 
Uw leven leiden zoals u gewend bent in de 
geborgenheid van onze villa.

Nieuwsgierig geworden?  
Kom gerust kijken en proef de sfeer. Vraag een 
rondleiding aan en breng uw familie mee.  
Van harte welkom. Bel: 038 – 452 40 67

Naampatroon-Hoefstaete-CMYK.pdf   7   15/9/24   20:44

Villa Hoefstaete in de bosrijke omgeving 
van Bosch en Duin heeft alles wat een 
woonzorgvilla tot een echt thuis maakt!
Jurjen Koopmans, locatiemanager

Advertentie JBA security DEF C.pdf   1   22-05-2023   16:10



1716

Op 10 november bracht de Vereniging 
Bosch en Duin een geslaagd bezoek aan 
het Nationaal Militair Museum in Soes-
terberg. Daarbij hadden we een rond-
leiding georganiseerd met aandacht 
voor de geschiedenis van de vliegbasis 
en een gezamenlijke borrel na afloop. 
Velen kenden het museum wel, maar 
vonden het interessant om het nu met 
de vereniging te bezoeken. Er werden 
mooie verhalen verteld door de gidsen 
Herman en Dirk. 

Ontwikkeling van het museum 

Het Nationaal Militair Museum is in 
2014 opgericht en bestaat daarmee  
alweer 10 jaar. De collecties van het 
Legermuseum in Delft en het Militaire 
Luchtvaartmuseum Soesterberg werden 
toen samengebracht. 

Het museum is gevestigd op de locatie 
waar in 1913 de legendarische Lucht-
vaartafdeling ontstond. De basis werd in 
2008 gesloten vanwege de bezuinigin-
gen op het ministerie van Defensie en 
overgedragen aan de provincie Utrecht 
en het Utrechts Landschap. Dit ging 
niet zonder slag of stoot. Het terrein 
bleek sterk vervuild te zijn met kerosine 
en een grote reiniging was noodzakelijk. 
Verder kwamen de aankoopkosten veel 
hoger te liggen dan gepland, 

omdat het onder marktconforme con-
dities moest worden verkocht aan het 
Utrechts Landschap. De kosten van het 
museum bedroegen een fors bedrag van 
rond de 100 miljoen euro.

Ontstaan Vliegbasis Soesterberg

De autohandelaren Verwey en Lugard 
uit Den Haag richtten in 1910 het hei-
develd bij Soesterberg in als vliegveld. 
Naast vliegdemonstraties wilden ze ook 
vliegtuigen gaan maken en hiervoor 
werden vliegtuigloodsen en een con-
structiewerkplaats gebouwd. Tegelijker-
tijd kreeg het ministerie van Defensie 
steeds meer belangstelling voor de 
inzet van luchtvaart voor defensie. Zo 

werd in april 1913 een eerste luchtvaar-
tafdeling opgericht met Soesterberg 
als vestigingsplaats. Soesterberg lag 
centraal, achter de verdedigingslinies, 
in de buurt van garnizoenen en de 
infrastructuur was aanwezig. De eerste 
commandant was Henk Walaardt Sacré, 
een naam die we nog terugzien in het 
Walaardt Sacré  Kamp van Huis ter 
Heide.

Bezoek Vereniging Bosch & Duin 
aan het Nationaal Militair Museum

Soesterberg in tijden 
van oorlog

Vliegbasis Soesterberg in Eerste 
Wereldoorlog in Duitse handen

In de Eerste Wereldoorlog was Ne-
derland neutraal, maar hier kwamen 
wel duizenden Duitse soldaten op 
de been. In het museum zien we 
een Fokker DVII, het beste Duitse 
jachtvliegtuig uit de Eerste Wereld-
oorlog. Tijdens deze oorlog worden 
vliegtuigen steeds sneller, wend-
baarder en kunnen hoger vliegen. 
Het toestel vloog met een BMW 
motor wel 200 km per uur. Na de 
wapenstilstand komen deze vlieg-
tuigen (deels)  in gebruik voor de 
Nederlandse Luchtvaart. Een mooie 
anekdote was, dat buitgemaakte 
vliegtuigen ook naar Amerika zijn 
getransporteerd en later in films 
werden gebruikt. 

Soesterberg in en na de Tweede 
Wereldoorlog

Op 16 mei 1940 werd de vliegbasis 
bezet door de Duitsers, die afkwa-
men op de stabiele ondergrond. 
Soesterberg was zeer geschikt voor 
het stationeren van zware vlieg-
tuigen en eind juli 1940 werd het 
de thuisbasis voor Heinkel He 111 
bommenwerpers. 

Na de Tweede Wereld oorlog werd 
de basis, in het Engels genaamd 
‘Camp New Amsterdam’, gebruikt 
door de Amerikaanse luchtmacht 
(1954 – 1994). 

Deze USAFE-eenheid stond geheel 
tegen Amerikaanse gewoonten in 
onder Nederlands operationeel 
commando. Een uitvloeisel hier-
van is de vestiging van de eerste 
drive-thru McDonald’s in Nederland 
in Huis ter Heide, in 1987. Een must 
voor de Amerikanen! 

Laura Willemsens
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Tijdens de rondleiding zien we het 
enorm grote schilderij ‘Kruispunt 
Waterloo’, over de vergeten veldslag 
bij Quatre-Bras. In het schilderij trekt 
de prins van Oranje, de latere Koning 
Willem II, ten strijde tegen de Franse 
troepen bij Quatre-Bras. Dit was 2 da-
gen voor de Slag bij Waterloo en heeft 
zeker bijgedragen aan de overwinning. 
Bijzonder is dat het schilderij 200 jaar 
op Paleis Soestdijk heeft gehangen en 
in 2023 op verzoek van onze koning is 
overgebracht naar het Nationaal Militair 
Museum. Een echte aanwinst voor het 
museum. We kregen ook te horen dat 
het jasje van Willem II nog is bewaard en 
het paard zelfs later is opgezet. 

Als we verder lopen zien we een van 
de eerste vliegtuigen van Soesterberg 
uit 1914 van Henri Verman (een repli-
ca). Het is gemaakt met linnen latjes 
en pianosnaren. Aan de richting van 
de ‘skietjes’ is af te lezen naar welke-
kant het vliegtuig zich beweegt. Het is 

primitief, maar werkt efficiënt met een 
duwmotor en vliegt maximaal 70 km per 
uur. Dat waren nog eens tijden. 

Bezoek aan de museumtoren 

Bij het bezoek aan de museumtoren 
kregen we een mooi overzicht over de 
vliegbasis Soesterberg. We zagen de 
vliegbanen, de shelters, Camp New 
Amsterdam, de verkeerstoren, het be-
drijventerrein en appartementen. Camp 
New Amsterdam is nog in het bezit van 
het ministerie van Defensie. Interessant 
om te weten dat de goudvoorraad van 
de Nederlandse Bank hier sinds 2023 
ligt opgeslagen in het nieuw gebouwde 
‘Cash Center’. 

In de verte ligt het populaire Café Res-
taurant Soesterdal, dat vernoemd blijkt 
te zijn naar het voormalige ‘Theehuis 
Soesterdal’. Hier zaten vroeger de vlieg-
tuigspotters, in een tijd dat de lucht-
vaart nog nieuw, lawaaiig en opwindend 
was. Nu rest een roemrijk verleden in 
een heerlijk rustige omgeving.

We hoorden tenslotte een verhaal over 
een villa aan de rand van de vliegbasis 
waar in de jaren zeventig Russen zaten. 
De hoge schoorsteen bleek vol met 
camera’s te zitten. Nu zitten er krakers 
in de woning en is de aanwezigheid van 
Russen weer actueel. Of met de nieuwe 
dreiging deze luchtbasis weer in gebruik 
genomen kan worden voor Defensie? 
We krijgen te horen dat dit niet heel 
eenvoudig is, maar niets is onmogelijk!

Borrel  na afloop

We sloten het bezoek af met een 
gezellige borrel in het restaurant. De 
deelnemers gingen geanimeerd met 
elkaar in gesprek en de gidsen werden 
uitgebreid bedankt. We fietsten terug 
naar huis over de vliegbasis en gelukkig 
was het hek even na vijf uur ‘s middags 
nog open voor de toegang tot Bosch 
en Duin. Thuisgekomen werden we ver-
welkomd door de bosuil. Een volgende 
Bosch en Duin activiteit staat alweer 
gepland in het voorjaar.

“Interessant om te weten 
dat de goudvoorraad van 
de Nederlandse Bank hier 

sinds 2023 ligt 
opgeslagen”

Of met de nieuwe dreiging 
deze luchtbasis weer in
 gebruik genomen kan 
worden voor Defensie?



20 21

Sinds 2021 werkt Xander de Bruine met plezier als coachend leidinggevende op locatie d’Amandelboom
in Bilthoven. Hij vindt hier de uitdaging waar hij naar zocht: leidinggeven in een omgeving waar zorg,
samenwerking en betrokkenheid centraal staan.

Wat hij het liefste doet: Samen bouwen. Of het nu gaat om de zorgprocessen of het teamwerk, alles is
gericht op vooruitgang en bouwen. "Het mooiste is dat je samen ergens naar toe kunt werken. Ik houd
ervan om oplossingen te vinden om de zorg anders en beter in te richten. Het zorglandschap is namelijk
altijd in beweging, een eindeloos proces waar je als team veel van leert – ook over jezelf.” vertelt Xander. 

De sfeer bij d’Amandelboom omschrijft Xander als een community. “De zorg smelt samen; één plus één
wordt hier drie. De passie en creativiteit van het team blijven me inspireren, ook bij uitdagingen zoals
personeelskrapte.” 

Samen bouwen op d'Amandelboom
Interview met Xander de Bruine - Coachend leidinggevende

Enthousiast geworden? d’Amandelboom is op zoek naar nieuwe collega’s die
willen bijdragen aan onze warme, betrokken community. Of je nu
zorgprofessional bent, facilitair medewerker of als vrijwilliger wilt werken:
we verwelkomen je graag. Samen bouwen we aan de beste zorg voor onze
bewoners én een fijne werkomgeving voor ons team. Kijk voor de vacatures
op onze website: www.werkenbijaccoladezorg.nl.

Mooi als je bij ons komt werken!

-Advertentie-
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Thuiszorg
Wij zijn er met aandacht en liefde. 

Voor zorg bij u thuis in uw vertrouwde
omgeving. 

Meer informatie?
Accolade Thuis 

thuiszorg@accoladezorg.nl
085- 208 02 94

Accolade Thuis - regio Zeist
De Stalenburg
‘De Stalenburg’  is de naam van het huis waarin ik ben op-
gegroeid. Het staat aan de Soestdijkerweg, op de T-split-
sing met de  Dolderseweg. Ik ben er in 1954 geboren en 
heb er tot 1973 gewoond. Toen ik na het overlijden van 
mijn ouders de plattegrond van De Stalenburg vond, was 
dat een sensatie. Als kind had ik geen idee gehad hoe het 
grote hoefijzervormige gebouw waarin we met vier gezin-
nen woonden in elkaar stak, nu had ik opeens overzicht. 
Als vanzelf vulden de ruimtes zich met herinneringen 
aan mijn door de antroposofie gekleurde jeugd. In alles 
wat we in de Stalenburg deden, of juist niet deden, was 
Rudolf Steiner, de grondlegger van de antroposofie, bijna 
tastbaar aanwezig. Waar kwam die keuze van mijn ouders 
vandaan? Wat hadden zij meegekregen van hun ouders, 
die ook allemaal antroposofen waren?

In ‘De Stalenburg. Een antroposofische erfenis’ ga ik 
postuum het gesprek aan en maak ik de balans op. Mijn 
jeugd was rijk aan cultuur, idealen en vergezichten, maar 
ook ingewikkeld en belastend omdat we zo ver afstonden 
van de gewone wereld.

Ik woon nu in Noord-Hol-
land, maar als ik nog wel 
eens langs De Stalenburg 
rijd, zie ik mezelf weer op 
mijn fiets stappen, door 
Den Dolder fietsen waar 
onze trouwe hulp mevrouw 
van Oostenbrugge woon-
de, dan door naar Bosch 
en Duin waar ik altijd even 
naar dat witte huis op de 
heuvel keek,  onze hulp had 
daar als meisje gediend bij 
de familie Oltmans, verderop het antroposofische kinder-
huis Christophorus waar een klasgenoot van me woonde, 
en dan was ik bijna bij de school waar ook mijn moeder 
lesgaf; de vrije school, hoe kan het anders!  

Paulien Bom

Het boek ‘De Stalenburg’ is te koop bij de boekhandel en 
bol.com.

Dirk Mulder ziet in ieder mens een verhaal
Niemand heeft zichzelf gemaakt, dus rekent schrijver 
Dirk Mulder niemand hard af op zijn eigenaardigheden. 
Maar hij ziet ze in volle glorie. Met zijn scherpe blik 
beschrijft hij zijn belevenissen met mensen in binnen- en 
buitenland op sublieme wijze; ontroerend en humoris-
tisch. Tijdens zijn werkzame leven schreef hij als free- 
lancer honderden columns voor kranten en tijdschriften. 
Een selectie daarvan is nu gebundeld in ‘Ieder mens is een 
verhaal’. 

Resulterend in een boek vol bijzondere verhalen die stuk 
voor stuk een feestje zijn voor de fijnproever. De ver-
halen hebben nog iets gemeen: of Dirk je nu laat ken-
nismaken met de huis-aan-huis vader, de dierenvriend, 
de chirurg, de werkster of wie dan ook, je hebt als lezer 
altijd het gevoel dat het gaat over mensen die je kent. 
Misschien zelfs over jou. ‘Verhalen die je vrolijk stemmen’ 
volgens Frits Spits.

Dirk (1952) verhuisde in 
de zomer van 2013 van 
Utrecht naar Huis ter 
Heide. Hoewel hij zichzelf 
altijd als een echt ‘stads-
mens’ beschouwde geniet 
hij daar van het groen, de 
rust en de ruimte. Zijn huis 
grenst aan de zichtlaan 
tussen Park Rodichem en 
landgoed Zandbergen. Een 
mooie omgeving, aardige 
buren en een monumenta-
le beuk in de achtertuin dragen bij aan het woongenot. 

Het boek ‘Ieder mens is een verhaal’ (2025) is verkrijg-
baar bij de boekhandel en bij bol.com.
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Stichting Beter Zeist voor behoud van groen
In ons magazine vertellen we dit keer over de Stichting 

Beter Zeist. Wat voor organisatie is dat eigenlijk? Jan van 

den Berg Jeths ging hierover in gesprek met de voorzitter 

van Beter Zeist, Wim de Braak.

Wim, wat is het doel van Stichting Beter Zeist?

Sinds 2008 staat Beter Zeist voor het behoud van een 

mooi en groen Zeist en voor eigentijdse invloed van 

burgers op hun directe woon-, werk- en leefomgeving. 

Eigenlijk een simpel en logisch doel, maar ook een doel 

dat steeds complexer wordt. Het invoeren van de Omge-

vingswet bijvoorbeeld is een megaklus voor de overheid, 

maar feitelijk net zo’n grote klus voor de inwoners van 

ons land.

En wat doet de stichting om dat doel te bereiken?

Beter Zeist is vooral een platform van wijken en dorpen. 

Op veel plekken in Zeist zijn er wijk- en dorpsverenigin-

gen. Allemaal vrijwilligersorganisaties, die met een paar 

mensen een heel breed palet aan ontwikkelingen in de 

gaten moeten houden. Door met ‘collega’s’ uit andere 

wijken en met groene groepen samen te werken, leer je 

van elkaar en aan elkaar. Dat is een kernfunctie van Beter 

Zeist. Onze Nieuwsflits van januari geeft een mooi beeld 

van wat er aan grotere projecten in Zeist speelt. Je kunt je 

goed voorstellen dat klankborden met ervaringen elders, 

onmisbaar is om hier een wezenlijke inbreng te hebben.

Dus door Beter Zeist worden de standpunten bepaald?

Nee! Dat zeker niet. Iedere deelnemende organisatie 

houdt volledig de eigen autonomie, zeker voor het direc-

te eigen belang. Bij Zeistbrede zaken worden er soms za-

ken afgestemd, maar bij de formele inspraak (zoals Ronde 

Tafels) zal iedere deelnemer z’n eigen geluid laten horen.

Doet Beter Zeist nog meer dan dat?

Soms zijn er plannen waar groepen bewoners absoluut 

niet blij mee zijn. En waarover gesprekken met initia-

tiefnemers of gemeente niet willen vlotten. Wij kunnen 

dan kennis aanreiken uit eerdere trajecten, en desnoods 

bijstand verlenen in juridische procedures.

Dankzij onze vele duizenden particuliere donateurs kun-

nen we ook (beperkt) financieel bijdragen en/of mee-

helpen met fundraisen. Het bijhouden van een archief 

met alle belangrijke projecten is ook een uniek resultaat, 

met daarbij alle communicatie naar alle direct en indirect 

betrokkenen. Kijk eens op onze website: 

www.beterzeist.com

Dankjewel Wim voor dit gesprek.

Graag gedaan. Mensen hebben heel verschillende beelden 

van Beter Zeist. Dat is niet vreemd met alle verschillende 

dingen die we doen. Dus geef ik graag dit soort informa-

tie. Feitelijk zijn we vooral een soort kennisinstituut op het 

kruispunt van lokale kennis en vakkennis. Over ons speer-

punt ‘Participatie’ kunnen we het misschien ook nog een 

keer hebben. Voor nu dankjewel voor de belangstelling.

Rechtbank vernietigt verkeersbesluit afsluiting Huis ter 
Heideweg
Volgens het verkeersbesluit van gemeente Zeist zouden 
motorvoertuigen (exclusief sommige hulpdiensten) in de 
toekomst tussen Zeist en Huis ter Heide over provinciale 
wegen moeten omrijden. De meeste inwoners van het dorp 
zijn hiertegen. Er liepen beroepsprocedures bij de recht-
bank van de kant van Beter Zeist, de Buurt- en belangen-
vereniging en een belanghebbende inwoner (mede namens 
veel anderen). Het college heeft verweer gevoerd en Beter 
Zeist e.a. hebben op 19 september daarop gereageerd. De 
rechtszitting was in Utrecht op 22 oktober.

Onvoldoende onderbouwing besluit
Op 20 december heeft Rechtbank Midden Nederland de 
beroepen gegrond verklaard en het besluit vernietigd. Naar 
het oordeel van de rechtbank zijn het onderzoek en de on-
derbouwing van het verkeersbesluit onvoldoende. Verder is 
het onvoldoende duidelijk waarom het besluit de verkeers-
veiligheid dient, wat de gevolgen ervan zijn en waarom de 
voor eisers nadelige gevolgen onvoldoende opwegen tegen 
het doel van het besluit. Gemeente Zeist kan binnen 6 we-
ken nog bij de Raad van State in hoger beroep gaan of een 
nieuw verkeersbesluit nemen. Dan zal wel aan de punten 
van de uitspraak moeten worden voldaan, zie de uitspraak.

Voortgang beroepsprocedure Historische Middenas WA 
Hoeve

Over het eerste bestemmingsplan over de Historische 
Middenas heeft Beter Zeist in samenwerking met ‘Vrienden 
van de WA Hoeve’ bij de Raad van State beroep ingesteld. 
Beroepsgronden zijn o.a.: salamitactiek door middel van 
het opdelen van het plangebied in diverse bestemmings-
plannen, de invloed van de bebouwing en gevolgen ervan 

op het (omringende) Natuur Netwerk Nederland en op 
Natura 2000-gebied.
De actie voor crowdfunding van ‘Vrienden van de WA 
Hoeve’ (voor onder meer juridische advisering) is succes-
vol geweest (5.000 euro). Verder is er aanzienlijke steun 
verkregen van de stichting Advocaat van de Aarde.
Het Verweer van het college is binnen en een reactie van 
Beter Zeist wordt daarop voorbereid. In december wer-
den de bezwaren op verzoek van de Raad van State nader 
toegelicht aan Stichting Advisering Bestuursrechtspraak. 

Die zal in januari 2025 aan de Raad van State haar advies 
uitbrengen waarna later het jaar de rechtszitting volgt.
Uitvoering burgeramendement Eerste Zeister Omgevings-
visie (EZO)
De uitvoering van het in mei 2023 unaniem aangenomen 
burgeramendement over ‘groeninventarisatie en opname 
groenambities in EZO’ wordt steeds verder opgeschoven. 
Het college verwijst daarbij naar het opstellen van de 2e 
omgevingsvisie en naar toekomstige (deel)omgevingsplan-
nen. Belofte maakt schuld. De indieners van het amende-
ment blijven alert op de uitvoering ervan. Daarnaast wordt 
de unaniem aangenomen motie van GroenLinks e.a. over 
‘groenblauwe waarden en groencompensatie’ die gekop-
peld is aan het burgeramendement ook nog niet uitge-
voerd. Dit ondanks toezeggingen van het college om het 
unaniem aangenomen (burger)amendement en de motie 
voortvarend van slag te gaan.

Na druk vanuit de indieners van het burgeramendement op 
‘de politiek’ heeft het college uiteindelijk een tijdschema 
aangegeven voor de uitvoering van het amendement en de 
motie. Dit gebeurde in de beantwoording van raadsvragen. 
We zullen dit tijdschema nadrukkelijk blijven bewaken.

Informatie uit de Nieuwbrief ‘Stichting Beter Zeist’ januari 2025

WA Hoeve in de ochtendnevel

Wim de Baak
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Nieuws van de Verkeerscommissie
Willem Hartman

In de afgelopen maanden is er helaas niet veel gebeurd op het gebied van verkeer in Bosch en Duin. De 
planning van allerlei werkzaamheden schuift naar achteren. Hieronder volgt een update, maar als u denkt 
“Dat heb ik toch al eerder gelezen?” dan kan dat kloppen.

Aanpak van kruisingen 
Dat laat weer iets langer op zich wachten dan eerder gemeld. Het blijkt dat ook de gasleidingen hier en 
daar aan vervanging toe zijn. Om te voorkomen dat de kruispunten twee keer aangepakt moeten worden, 
wordt overleg gepleegd met Stedin om dat af te stemmen en het graafwerk maar één keer uit te voeren. 
Dat is begrijpelijk, maar het maakt de planning niet eenvoudiger. De start van het project is nu voorzien in 
oktober. De gemeente Zeist gaat hierover in februari communiceren door aan alle bewoners een brief te 
sturen. 

Verkeersdrempels 
De randen van het plateau op de kruising Duinweg-Dennenweg, worden medio februari iets steiler ge-
maakt om weer als een drempel te fungeren. Dat was oorspronkelijk ook de bedoeling, maar omdat een 
en ander iets verzakt is, is de attentiewaarde van het plateau verdwenen.

Verbreding Oude Spoorbaanpad
Afgelopen zomer heeft een gespecialiseerd bureau onderzoek gedaan naar de aanwezigheid van de 
hazelworm langs het Oude Spoorbaanpad. De hazelworm is een beschermde (maar thans niet bedreigde) 
diersoort die veelvuldig op de Utrechtse Heuvelrug voorkomt. Het onderzoek toonde duidelijk aan dat 
de hazelworm ook in het Panbos aanwezig is. Daarom is extra overleg opgestart met de Provincie Utrecht 
over benodigde vergunningen voor verbreding van het fietspad. Op dit moment is er helaas nog niet te 
zeggen of, en zo ja wanneer, het fietspad verbreed wordt.

De hazelworm is een pootloze hagedis die een verborgen leven leidt tussen de bladeren en takken in de 
strooisellaag. Hij eet kleine ongewervelden, voornamelijk regenwormen en naaktslakken.

We blijven de ontwikkelingen volgen en we houden u op de hoogte.
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Wanneer urgentie samengaat met onberispelijke 
kwaliteit in de wereld van mondiale transacties

Verkoopbegeleiding

Aankoopbegeleiding

Bedrijfswaardering

Legal Counseling

Litigation Support

Debt Services

Biltseweg 8   Bosch en Duin   schuitemanmacf.com

Elektrische deelauto in de buurt
Sinds enkele maanden staat de eerste elektrische 
deelauto in Huis ter Heide, bij de Ruysdaellaan. Deze 
is van MobiGo, de coöperatie van buurt-deelauto’s. 

Deze auto is ook ideaal als tweede auto: met een 
abonnement heb je de beschikking over een moderne 
auto, rij je comfortabel en elektrisch. Reserveren kan 
vlak van tevoren of weken vooruit; openen en sluiten 
doe je met je telefoon. En weet je wat het leuke is? 
Het is de deelauto van onze buurt! 

Is de auto toch al gereserveerd? Geen probleem, dan 
kun je gebruik maken van de 4 deelauto’s in Den Dol-
der of de ruim 20 auto’s in Zeist. Daar staat trouwens 
ook een transportbus die je ook kunt gebruiken. 

De deelauto is er gekomen op initiatief van een aantal 
bewoners van Park Rodichem. Het is al gauw voor-
deliger om van de deelauto gebruik te maken als je 
minder dan 12.000 km per jaar rijdt. 

Je krijgt een introductie vanuit MobiGo over het auto-
delen, het elektrisch rijden en het reserveren, openen 
en sluiten. Meer informatie staat op www.MobiGo.nu 

Marieke van Nimwegen

Introductie van de deelauto bij Park Rodichem door 
Wethouder duurzaamheid en mobiliteit Wouter Catsburg.
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Landgoed Beerschoten, alvast een voorproefje op de voorjaarsactiviteit!
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...deSociëteit
Societeitsavonden
We hebben weer een aantal inspirerende 
activiteiten en lezingen op de agenda staan in 
2025. 

Woensdag 19 februari 2025, Diner en lezing 
‘Het nieuwe pensioenstelsel’
Deze bijeenkomst heeft al plaatsgevonden.

Woensdag 19 maart 2025. Diner en lezing 
‘Met mij gaat het goed, met ons gaat het 
slecht. Het gevoel van Nederland’  
Lezing door prof. dr. Paul Schnabel met een 
actuele schets van de Nederlandse maatschap-
pij op economisch, sociaal en cultureel terrein 
door Paul Schabel. De feiten zijn anders dan 
het gevoel. 

Woensdag 16 april 2025: Diner en presentatie 
het ‘Veteranen Search Team’
Dennis en Mariska van der Kraats, de oprich-
ters van Stichting  Veteranen Search Team, 
geven een presentatie over het team dat de 
politie mee helpt zoeken bij vermissingen.

Woensdag 21 mei 2025: planning de jaarlijks 
terugkerende ‘zalm- en oesteravond’. 

Woensdag 18 juni 2025: planning 
‘pannenkoeken happening’ voor jong en oud.

Verenigingsactiviteit 
Op vrijdagmiddag 25 april organiseren we een 
natuurwandeling bij Landgoed Beerschoten 
onder leiding van boswachter Jacqueline van 
Dam van het Utrechts Landschap. Na afloop is 

er een gezamenlijke borrel bij het Koets-
huis Beerschoten. Houd de nieuwsbrief in 
de gaten voor de aanmelding.

Algemene Ledenvergadering 
De Algemene Ledenvergadering staat in 
de agenda op 2 april.

Vrijdagmiddagborrels 2025
Ieder kwartaal op de laatste vrijdagmiddag 
van de maand organiseren wij een Bosch 
en Duin borrel van 16.00 tot 18.00 uur. 
Een mooie gelegenheid om met buurt-
bewoners de week af te sluiten en elkaar 
(beter) te leren kennen. De borrels staan 
gepland op:
• Vrijdag 28 maart
• Vrijdag 27 juni
• Vrijdag 26 september

Tot slot
Tips en suggesties voor activiteiten zijn 
van harte welkom. Ook zijn we altijd op 
zoek naar enthousiastelingen die de socië-
teitscommissie willen versterken. Stuur mij 
een bericht via societeit@verenigingbo-
schenduin.nl. Houd onze online nieuws-
brieven in de gaten voor meer informatie 
over de sociëteitsavonden.
 
Voor de activiteiten kunt u zich aanmelden 
via de website.

Leyla Boumans, voorzitter Sociëteit

Bar open: 18.30 uur
Diner, tenzij anders vermeld: 19.00
Presentatie op lezingavonden: 20.00
Locatie: Tennisvereniging Bosch & Duin, 
Dennenweg 6, 3735 MS Bosch en Duin

Sociëteit

Paul Schnabel

Landgoed Beerschoten


